



# gunnercooke

## WE'RE HIRING

### ENERGY LAW, CORPORATE LAW, LEGAL PROJECT MANAGEMENT LAWYER (BILINGUAL GERMAN/ENGLISH)

#### JOB DESCRIPTION

Role: Energy Law, Corporate Law, Legal Project Management Lawyer (m/f/d)

Location: Munich, Germany

Permanent position, full or part time

#### COMPANY PROFILE

gunnercooke is a full service corporate and commercial law firm with one clear vision: to challenge, improve and evolve the way legal services are provided. Our motivation is to lead our clients to their legal goal and not to list endless problems without a solution and to produce maximum billable hours.

As a firm, we are ambitious and strive to create an environment and infrastructure that allows our lawyers the freedom to provide and maintain a first-class service to our clients. We will always seek to be innovative so long as it benefits the needs of our clients, and the health and happiness of our lawyers.

Founded in 2010 we now have over 380 Partners across our European offices and the USA. Our first German office was established in 2021 and has rapidly grown to 18 partners with no plans to stop there.

#### POSITIONSBESCHREIBUNG

Position: Jurist (m/w/d) Energierecht, Gesellschaftsrecht, Legal Projekt Management

Metropolregion: München, Germany

Festanstellung, Voll- oder Teilzeit

#### UNTERNEHMENSPROFIL

gunnercooke ist eine Full-Service-Kanzlei für Unternehmens- und Wirtschaftsrecht mit einer klaren Vision: die Art und Weise, wie Rechtsdienstleistungen erbracht werden, zu hinterfragen, zu verbessern und weiterzuentwickeln. Unsere Motivation ist es, den Mandanten juristisch an sein Ziel zu führen und nicht, ellenlange Probleme ohne Lösungsansatz aufzulisten und maximal abrechenbare Stunden zu produzieren

Als Kanzlei sind wir sehr bestrebt, unseren Mitarbeitern\*innen ein Umfeld zu schaffen, dass ihnen die Freiheit gibt, unseren Mandanten einen erstklassigen Service zu bieten. Wir leben Innovation, die den Bedürfnissen unserer Mandanten und dem Wohlbefinden und der Zufriedenheit unserer Mitarbeiter\*innen zugutekommt.

Gegründet in 2010 haben wir heute über 380 Partner in unseren europäischen Büros und den USA. Unser erstes deutsche Büro wurde 2021 gegründet und ist schnell auf 18 Partner angewachsen; wir haben nicht vor, dort aufzuhören.

## THE ROLE

Due to the serious changes in the energy market, the energy transition has gained significant momentum. We provide comprehensive support to our clients in the expansion of renewable energies, especially PV and wind, as well as energy trading. Our range of advisory services specifically covers the following legal topics:

- Preparation and support in the negotiation of lease and utilisation contracts
- Development and construction of renewable energy projects, i.e. construction and cooperation contracts; procurement; EPC contracts; private construction law
- Structuring projects under company law
- Preparation and negotiation of Power Purchase Agreements (PPA)
- Accompanying M&A transactions of companies in the energy sector
- Legal Projekt Management
- E-mobility and charging infrastructure, especially in the commercial real estate sector

We, the gunnercooke "Sustainability/Renewable Energies" team, advise our clients on emerging legal issues as a team, across locations.

## PERSONAL SPECIFICATION

- Successfully completed legal studies (second state examination or Master's degree)
- In-depth knowledge of real estate, tenancy and lease law; corporate law
- Basic knowledge of planning law
- Interest in renewable energies (EEG, EnWG, etc.)
- Ability to work in a team and at the same time independently
- Practical and commercially oriented solution thinking
- Willingness to travel occasionally
- Good IT user skills (Office365)
- Excellent written and spoken German (C2 or native speaker level)
- Fluent written and spoken English

## TÄTIGKEITSBESCHREIBUNG

Durch die gravierenden Veränderungen u.a. am Energiemarkt hat die Energiewende deutlich an Fahrt gewonnen. Beim Ausbau der Erneuerbaren Energien, insbesondere PV und Wind, sowie dem Energiehandel unterstützen wir unsere Mandanten umfassend. Unser Beratungsspektrum erstreckt sich dabei konkret auf die rechtlichen Themenbereiche:

- Erstellung und Unterstützung bei der Verhandlung von Pacht- und Nutzungsverträgen
- Entwicklung und Errichtung von Erneuerbare Energie Projekten, d.h. zB. Bau- und Kooperationsverträge; Procurement; EPC - Verträge; privates Baurecht
- Gesellschaftsrechtliche Strukturierung von Projekten
- Erstellung und Verhandlung von Power Purchase Agreements (PPA)
- Begleitung von M&A Transaktionen von Unternehmen im Energiesektor
- Legal Projekt Management
- E-Mobilität und Ladeinfrastruktur, insbesondere im Gewerbeimmobiliensektor

Wir, das gunnercooke - Team „Sustainability/Renewable Energies“, beraten unsere Mandanten in den aufkommenden Rechtsfragen im Team, standortübergreifend.

## PROFIL

- Erfolgreich abgeschlossenes juristisches Studium (Zweites Staatsexamen oder Master)
- Vertieftes Wissen im Grundstücks-, Miet- und Pachtrecht; Gesellschaftsrecht
- Grundlagenwissen im Planungsrecht
- Interesse an erneuerbaren Energien (EEG, EnWG u.a.)
- Teamfähige und gleichzeitig selbständige Arbeitsweise
- Praxis- und kaufmännisch orientiertes Lösungsdenken
- Bereitschaft zu gelegentlichen Dienstreisen
- Gute IT-Anwenderkenntnisse (Office365)
- Exzellente Deutsch-Kenntnisse in Wort und Schrift (C2 oder muttersprachliches Niveau)
- Fließende Englischkenntnisse in Wort und Schrift

## WHY GUNNERCOOKE

---

- An active contribution to the energy transition and professional development in the growing market of the future
- Professional, open and collegial working atmosphere in a highly motivated gunnercooke team
- Freedom to grow, but also appreciative leadership
- Personal responsibility in your work and an open feedback culture
- Permanent employment with flexible working hours
- Flat hierarchies
- 30 days holiday (full-time) and flexitime
- Agile working possible
- Individual training opportunities

---

For more information about  
gunnercooke please visit  
[www.gunnercooke.de](http://www.gunnercooke.de).

## WARUM GUNNERCOOKE

---

- Ein aktiver Beitrag an der Energiewende und eine berufliche Entwicklung in dem wachsenden Markt der Zukunft
- Professionelles, offenes und kollegiales Arbeitsklima in einem hochmotivierten gunnercooke Team
- Freiheit um zu wachsen, aber auch wertschätzende Führung
- Eigenverantwortlichkeit in der Arbeit und eine offene Feedbackkultur
- Unbefristete Festanstellung mit flexiblen Arbeitszeiten
- Flache Hierarchien
- 30 Tage Urlaub (in Vollzeit) und Gleitzeit
- Mobiles Arbeiten möglich
- Individuelle Weiterbildungsmöglichkeiten

---

Weitere Informationen über  
gunnercooke unter  
[www.gunnercooke.de](http://www.gunnercooke.de).

## To Apply

Please send your application to the attention  
of Mr. Dirk Voges at  
[centralservices@gunnercooke.de](mailto:centralservices@gunnercooke.de).

## Bewerbung

Ihr Unterlagen bitten wir zu Händen Herrn  
Dirk Voges an  
[centralservices@gunnercooke.de](mailto:centralservices@gunnercooke.de) zu richten.